
 
 

 

 

 

Referat Skolebestyrelses møde 

D. 24/11-22 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Aske og Fidan 9.a 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Maria Wejrup Kolbeck 

Ledelsesrepræsentanter:  

Karina Lange og Pernille Reschat 

Referent: 

Karina Lange 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen, Camilla Bjørn Jensen, Fidan, Aske, Vibeke Domar og Lone Boe Larsen 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

  



 
 

 

Dagsorden 

18:00-18:05  Velkomst og dagsorden  

Maria Wejrup Dahl, som er suppleant for medarbejderrepræsentanterne, er trådt ind i 

bestyrelsen, for Lone Boe Larsen. Velkommen til Maria. 

18:05-18:15  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres  

Referat: 

 Elevrådet sælger æbleskiver i december og et eventuelt overskud går til en 

overraskelse for eleverne.  

 Der har været kursus for elevrådet om hvordan man sætter aktiviteter i gang på 

skolen, gode forslag hertil og som skulle prøves af.  

 

18:15-18:30  Institutionsaftale (I)  

Formål:  

Det er vedtaget i Aabenraa Kommune, at skolerne skal udarbejde en institutionsaftale 

herunder en forandringsmodel.   

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om evaluering af sidste års institutionsaftale og indhold af den kommende 

institutionsaftal for Kongehøjskolen.  



 
 

 

Referat: 

Skoleledelser skal hver år aflevere en institutionsaftale, som også indeholder en 

forandringsmodel, der beskriver de 6 kommunale strategiske mål. Forandringsmodellen 

indeholder tal, indsat af forvaltningen, ift. elevers læring, nationale test, afgangsprøver og 

UPV. Den foregående forandringsmodel skal evalueres på skolen og der kan 

fjernes/tilføjes tiltag til den nye model. Første udgave er sendt ind til gennemlæsning i 

forvaltningen, og så kan det være, at den kommer tilbage med rettelser. Skolebestyrelsen 

har fået rettet et par trykfejl til deres del af forandringsmodellen.  

 

På Kongehøjskolen er forandringsmodellen blevet evalueret i de 4 PUér (Pædagogisk 

udvalg) og PLC-teamet (vejledere) samt lederteamet. Tallene for fx national test ser knap 

så godt ud i de unge år, men i udskolingen ser tallene flotte ud. Tysk ser generelt set i 

Aabenraa Kommune – også på Kongehøjskolen – ikke så pæne ud, som man kunne 

ønske. På trods af at Kongehøjskolen har etableret K-klasser og trukket elever hjem til 

skolen, ligger skolens segregeringsprocent høj og højere end kommunegennemsnittet.  

Bilag: 

3.0 Forandringsmodel 2022  

 

18:30-19.00 Trivselsarbejde og trivselsmåling – elever (T). 

Formål: 

Oplæg fra trivselsvejleder Laila Ingerslev Poulsen om trivselsarbejdet for samtlige 

årgange. Eleverne har besvaret den nationale trivselsundersøgelse og resultaterne 

kommet. Bilaget er til de særligt interesserede. 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens arbejde med elevernes trivsel. 

Beslutning: 

Skolebestyrelsen har hermed ført tilsyn. Skolebestyrelsen siger tak for en god introduktion 

til skolens arbejde med trivsel.  

Bilag: 

4.0 Funktionsbeskrivelse - Trivselsteamet 



 
 

 

4.1 Skolerapport 0-3 klasse 

4.2 Skolerapport 4-9 klasse 

 

19:00-19:15  Trivselsmåling - personale (T) 

Formål: 

Personalet har besvaret trivselsmålingen 2022 og arbejdet hermed er påbegyndt.  

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens proces ift. APV og medarbejdertrivsel. 

Referat: 

Målingen har været drøftet i MED-udvalget, AMR gruppen, hver afdeling og i lederteamet. 

Hver afdeling har haft deres måling på et afdelingsmøde i november og vil til et 

afdelingsmøde til januar udvælge fokuspunkt/punkter. Det kan ses, at kollegaerne har det 

godt med hinanden, hvor skolen/afdelingerne ligger meget flot, lige som punktet helbred 

også ser flot ud. Trivselsmålingen for hele skolen er samlet set blevet en lille smule 

dårligere end for 2 år siden, hvilket kan være grundet flere forhold, men en lavt liggende 

trivselsmåling i 1-2 afdelinger trækker ned på den samlede måling for hele skolen. Der 

opleves en ubalance ift. opgaven og tiden til opgaven. Lederteamet har fokus på 

medarbejderinvolvering og –trivsel herunder at gøre strukturen mere enkel og 

gennemskuelighed. 

Bestyrelsen bliver orienteret, når MED-udvalget og afdelingerne har valgt fokuspunkter på 

baggrund af Trivselsmålingen.  

Bilag:  

5.0 Trivselsrapport 2022 - Knuden 

 



 
 

 

19:15-19:25  Økonomi (I) 

Formål: 

Skolens økonomi og interne budget. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om skolens økonomi. 

Referat: 

I SFO er der god balance og i almen er lønforbruget ikke helt ved siden af på nuværende 

tidspunkt. Der hvor man skal have fokus er på Centerets forbrug, men hvor der på 

nuværende er et bevidst overforbrug grundet behovene i denne afdeling. På 

Kongehøjskolen er udgifter til Centerets SFO trukket fra Centerets budget og ikke SFO 

budgettet. I det nye år får skolen nogle refusioner, men skolen vil fortsat ende ud med et 

underskud. Den økonomiske situation skal tages i betragtning, når det nye skoleår skal 

planlægges. Der er risiko for, at skolen kommer under administration i det kommende 

økonomiår.  

Bilag: 

6.0 Økonomirapport 

6.1 Notater til økonomirapport 

 

19:25-19:35  Rammebeskrivelse for lektier (D,B) 

Formål: 

”Kongehøjskolen har udarbejdet en overordnet ramme for, i hvilket omfang der 

arbejdes med lektier på årgangene og Specialcenteret. Der arbejdes ud fra en 

progressionstanke, således eleverne forberedes bedst muligt gennem deres 

skoleforløb på at kunne indgå i den ungdomsuddannelse eller lignende, som de 

vælger efter folkeskolen.” Citat fra skolebestyrelsens rammebeskrivelse for 

lektier.  

Skolebestyrelsen skal: 

Revidere rammebeskrivelsen for lektier som er en del af Skolebestyrelsens principper. 

Beslutning: 

Ingen bemærkninger til rammebeskrivelsen i sin nuværende form, og hermed vedtaget for 

de næste 3 år.  



 
 

 

Bilag: 

7.0 Rammebeskrivelse for lektier   

 

19:35-19.45  Formandens punkt (I)  

 Årets sidste skolebestyrelsesmøde er d. 15/12-22 hvor sidste halvdel af mødet 

fungerer som julefrokost. Karina sørger for forplejning hertil.  

19:45-19.50  Evt. 

 Der stilles spørgsmål til, hvorvidt elever fra 4. årgang kan gå i morgen SFO. 

Skolebestyrelsen henstiller til, at der tages direkte kontakt til SFOen.  

 Det foreslås, at bestyrelsen i forlængelse af det kommende punkt omkring 

fastholdelse af elever på Kongehøjskolen, følger op på skolens renomme ift. 

elevsammensætning.  

19:50-20.00  Oplæsning af referat (B)  

Referatet er gennemlæst og godkendt.  

 

https://kongehoejskolen.aula.dk/sites/kongehoejskolen.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Skolebestyrelsens%20principper%20til%20hjemmesiden%20opd%2002112022.pdf

